
این روزها شهرس��تان ملکشاهی به دلیل ضعف 
مدیری��ت آب در اس��تان ایلام با معض��ل بزرگ آب 
آشامیدنی مواجه است، مشکلی که باعث شده مردم 
در طول روز کیلومترها راه را برای تهیه آب طی کنند. 
مردم شهرستان ملکش��اهی روزهای بسیار سختی 
را س��پری می کنند، آب موجود در خانه ها هم طبق 
گفته خود مردم برای شست وشو و حمام هم مناسب 
نیست چه رسد برای آشامیدن. طبق گفته مردم، آب 
از لحاظ کمیت و کیفیت دارای مشکل اساسی است 
و مردم هر روز یا آب دبه ای می خرند یا با طی مسافت 
دها کیلومتری از چشمه ها آب تهیه می کنند. علاوه بر 
طی مسافت، مردم باید برای تهیه آب از چشمه های 
شهرستان صف های طولانی تشکیل دهند و با صرف 
هزینه و وقت زیاد، آب روزانه خود را تهیه کنند، البته 
در این بین افرادی هم هستند که اقدام به فروش آب 
دبه ای در شهرستان می کنند. جالب اینجاست که این 
شهرس��تان دارای منابع عظیم آبی است که به لیل 
ع��دم مدیریت صحیح به این حال و روز دچار ش��ده 
است؛ معضلی که طی س��ال های گذشته هم وجود 
داشته و امسال نیز مانند گذشته مسؤولان برنامه ریزی 
صحیحی برای حل آن نداش��تند. طبق گفته مردم، 
آب لوله کشی شهرستان که هم اکنون در خانه ها وجود 
دارد بس��یار کدر اس��ت و مزه ای بسیار تلخ  دارد که 
اصلا قابل اس��تفاده نیست. علی اکبری از شهروندان 
شهرستان ملکشاهی در گفت وگو با مهر ضمن انتقاد 
شدید از مس��ؤولان، گفت: واقعا کسی صدای مردم 
شهرستان را نمی شنود، امروز مردم شهرستان یا در 
حال خرید آب هس��تند یا در طول روز در حال رفت 
و آمد برای تهیه آب از سرچشمه ها. وی گفت: چند 
س��ال پیش قرار بود پروژه آبرسانی به شهرستان به 
بهره برداری برسد ولی مسؤولان عنوان می کنند اعتبار 

لازم و کافی وجود ندارد، حالا سوال اینجاست مردم 
شهرس��تان تا کی باید با این آب بی کیفیت و معضل 
تهیه آب دس��ت و پنجه نرم کنند. محمد عباسی از 
دیگر شهروندان شهرستان در گفت وگو با مهر اظهار 
داشت: متاسفانه هر روز در رفت و آمد برای تهیه آب 
هستیم، چرا که آب موجود در شهرستان  اصلا قابل 

استفاده نیست.
طرح آبرسانی  به ملکشاهی به سرانجام نرسید ■

اسد قاسمی، فرماندار شهرستان ملکشاهی اظهار 
داشت: طرح آبرسانی به شهرستان ملکشاهی از سد 
چم گردلان ایلام از سال ۱۳۹۱ آغاز شده ولی هنوز 
به بهره برداری نرس��یده است. وی گفت: این طرح 
ش��امل انتقال، توزیع و تصفیه آب آشامیدنی مورد 
نیاز شهرستان ملکشاهی است. قاسمی با اشاره به 
اینکه طول خط انتقال این طرح ۲۴ کیلومتر است، 
اف��زود: ۷۰ میلیارد ریال اعتبار اولیه این طرح بوده 

اس��ت. وی تصریح کرد: علت تاخیر پروژه هم این 
اس��ت که تصفیه خانه این طرح نیازمند تجهیزات 
فنی است و حتما باید در شورایعالی فنی موافقت 
ش��ود. فرماندار ملکشاهی تصریح کرد: طبق گفته 
مس��ؤولان آب و فاضلاب شهری ایلام این طرح تا 
پایان سال جاری به بهره برداری می رسد. طبق گفته 
مس��ؤولان برنامه و بودجه استان ایلام، اعتبار لازم 
برای اجرای این پروژه تامین ش��ده است. نماینده 
مردم ایلام در مجلس ش��ورای اسلامی نیز گفت: 
شهرستان ملکشاهی از کمبود آب رنج می برد. سلام 
امینی اخیرا اظهار داشت: شهرستان ملکشاهی به 
دلی��ل مدیریت ناصحیح صورت گرفته از مش��کل 
کمبود آب رنج می برند. وی ادامه داد: ملکشاهی از 
لحاظ منابع آبی غنی است ولی هنوز مشکل تامین 
آب برای مردم وجود دارد که اهالی این منطقه برای 
حل آن به چش��مه های اطراف شهرستان مراجعه 

و نی��از خود را برطرف می کنند. عضو کمیس��یون 
انرژی مجلس دهم گفت: طرح انتقال آب از س��د 
چم گردلان س��ال ۹۱ برای حل این مش��کل آغاز 
ش��د ولی به دلیل عدم تامین اعتبار لازم تنها ۳۰ 
درصد پیشرفت دارد که قابل قبول نیست و در این 
راستا با وزیر نیرو و قائم مقام ایشان جلسات متعددی 
انجام شد. وی اظهار کرد: امسال ۵۰ میلیارد ریال 
برای سرعت بخشی در اجرای این طرح اختصاص 
یاف��ت که با رایزنی های صورت گرفته این اعتبار به 

۷۰ میلیارد ریال افزایش پیدا کرد.
نارضایتی از عملکرد مدیریت آبفای استان  ■

امینی گفت: هر س��ال با ش��روع فصل تابستان 
شاهد قطعی آب در نقاط مختلف شهر ایلام هستیم 
و ای��ن امر موجبات نارضایتی مردم را به همراه دارد. 
وی گفت: در شهر ایلام، ما مشکل تامین آب نداریم 
بلکه مشکل در شبکه توزیع و فرسوده و قدیمی بودن 
بخش هایی از آن است. امینی افزود: عمر شبکه توزیع 
و انتقال آب ش��هر ایلام ۲۸ سال است، این در حالی 
اس��ت که عمر مفید این شبکه ها ۲۵ س��ال بوده و 
بازسازی این شبکه یک امر ضروری به نظر می رسد. 
وی تصریح کرد: در حال حاضر باید وضعیت موجود 
را مدیری��ت کرد و بع��د  از آن با تزریق اعتبار، مابقی 
ش��بکه را بازس��ازی کرد که در این باره پیگیری ها و 
رایزنی های��ی با وزیر محترم نیرو و قائم مقام ایش��ان 
صورت گرفته اما متاسفانه عزمی جدی برای حل این 
موضوع در مدیریت  آبفای استان مشاهده نمی شود. 
وی گفت: عملکرد مدیریت آبفای استان رضایتبخش 
نیست؛ ایشان نباید امور را به حال خود واگذار کرده 
و با ش��روع فصل تابستان و بروز مشکل به فکر چاره 
بیفتند و بعد از فصل تابستان باز دوباره همه چیز را به 

حال خود واگذار کنند.

بحران مدیریت آب در استان ایلام

مردم ملکشاهی آب شرب بهداشتی ندارند

5وطن

برگزاری جلسه توجیهی  مناقصه 
شبکه آبیاری قره سو- زرین گل

در راس��تای اخذ وام از بانک توسعه اسلامی، 
جلس��ه توجیهی متقاضیان ش��رکت در مناقصه 
قره سو- زرین گل در سالن اجتماعات کوثر شرکت 
آب منطقه ای گلس��تان برگزار ش��د.  مدیر دفتر 
طرح های توسعه منابع آب شرکت آب منطقه ای 
استان درباره شبکه آبیاری قره سو- زرین گل اظهار 
کرد: ش��بکه آبیاری و زهکشی قره سو- زرین گل 
در ش��مال غربی شهرس��تان علی آباد ق��رار دارد 
و از اه��داف این پروژه، توس��عه و بهب��ود اراضی 
کش��اورزی به مس��احت ناخالص حدوداً ۹۴۰۰ 
هکتار، بالا بردن راندمان آبیاری با احداث شبکه 
آبیاری زهکشی مدرن و استقرار سیستم آبیاری 
تحت فش��ار، تثبیت و توسعه زمینه های اشتغال 
و جلوگیری از مهاجرت به ش��هرها، پیاده سازی 
الگوی مناسب کشت، تولید محصولات استراتژیک 
و توسعه کشت گیاهان گلخانه ای است. مهندس 
رمضانعلی الوند بیان کرد: سطح خالص شبکه این 
ط��رح 6۸۷۰ هکتار، طول کانال ه��ای اصلی آن 
۵6 کیلومتر، طول زهکش ه��ای اصلی آن ۸۳ و 
زهکش های فرعی ۹۵ و طول کانال های فرعی آن 

۱۴۵ کیلومتر است.

آموزش اعضای هیأت مدیره 
شرکت ملی گاز در ساری

فاز دوم آموزش اعضای هیات مدیره ش��رکت 
ملی گاز و ش��رکت های تابعه ۲۴ و ۲۵ مرداد به 
میزبانی منطقه ۹ عملیات انتقال گاز در س��اری 
برگزار شد. داوودی نژاد با بیان این موضوع، گفت: 
سعی کردیم میزبانی شایسته برای برگزاری این 
سمینار باش��یم و امکانات آموزشی لازم را مهیا 
کنیم. این سمینار ۲ روزه در هتل سالاردره ساری 
برگزار شد. داوودی نژاد، مدیر منطقه ۹ عملیات با 
عنوان این مطلب که استان های شمالی با ظاهر 
س��بز جنگل و آبی آرام دریا شناخته می شوند، 
مشکلات جاری در منطقه را چون دریایی وسیع 
برشمرد و ش��رایط استراتژیک منطقه ۹ را برای 
حض��ار توصیف کرد. وی همچنین با تش��کر از 
شرکت ملی گاز برای برگزاری دوره های آموزشی، 
این دوره ها را مفید و مهم برشمرد و بیان داشت: 
ما اعضای هیات مدیره به عنوان پیشانی حرکت 
سیستم اداری متبوع خویش بیش از همه نیازمند 

بازآموزی و آموزش های به روز هستیم. 
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برگزاری نخستین جشنواره پاسداشت 
ثبت جهانی پخت نان 

اهمی��ت و نق��ش ن��ان ب��ه عنوان یک��ی از 
اصلی ترین فرآورده های خ��وراک ایرانیان که از 
دیرباز در سفره شان حضور داشته و گستره وسیع 
و متن��وع پخت انواع نان محل��ی و ارتباط آن با 
معیشت اقوام ایران و فرآیند تهیه نان از کاشت 
گندم و غلات تا آرد و پختش و مصرف آن، یک 
زنجیره گس��ترده معیشت و فرهنگ را به وجود 
آورده و در ای��ن میان فرآیند تهیه این محصول، 
همچنان بخش مهمی از تغذیه ایرانی ها را تحت 
تاثیر قرار داده است. شهرداری رشت نیز به عنوان 
شهر خلاق خوراک شناسی یونسکو در مشارکت 
با تش��کل های غیردولتی حامی گردش��گری و 
توسعه پایدار با حضور در این جشنواره با اجرای 
مراحل مختلف تهیه و پخت انواع نان های محلی 
گیلان به معرفی و ارائ��ه آن به بازدیدکنندگان 
پرداخت. این نخستین خوراکی ایرانی است که 
تهیه آن به ثبت جهانی می رسد و این پرونده با 
تلاش گروه کاری تشکل های غیردولتی حامی 
گردش��گری و توس��عه پایدار کش��ور به صورت 

میراث  جهانی مشترک به ثبت رسیده است.

ورود  1500 میلیارد تومان 
آدامس قاچاق!

اگر چه صنعت آدامس در ایران آنطور که باید 
مورد توجه قرار نگرفته اما در دنیا این صنعت مورد 
توجه جدی اس��ت و ش��اید تولید آدامس ایرانی 
بتواند محرکی برای ایجاد اشتغال و تولید داخلی 
باشد. محمد کریمی، مدیرعامل نخستین شرکت 
داخلی تولید آدام��س ایرانی با بیان این مطلب، 
گفت: بازار کنونی در دس��ت محصولات خارجی 
است که عمدتا از راه قاچاق وارد کشور می شوند 
و متاسفانه سهم تولیدکنندگان داخلی از حجم 
۱۷۰۰ میلیارد تومانی گردش مالی این صنعت 
بسیار اندک و تنها در حدود ۲۰۰ میلیارد تومان 
اس��ت. کریمی افزود: بخش اصلی ب��ازار آدامس 
داخلی به ارزش تقریبی ۱۵۰۰ میلیارد تومان در 
اختیار محصولات خارجی و عمدتا قاچاق است، 
با این وجود با حمایت و همت جمعی به س��هم 
مناس��ب بازار با تولیدات داخلی خواهیم رسید. 
وی ادامه داد: شرکت ماسترفوده )برند بایودنت( 
به تازگی کمپینی را با هدف آشنایی مصرف کننده 
با استانداردهای ساخت این محصول برگزار کرد. 

واردات

برای رفع مشکلات جامعه کارگری تلاش می کنیم  معاون سیاسی و امنیتی استاندار آذربایجان شرقی 
گفت: حل مش��کلات کارگری را اصلی ترین اولویت 
خود می دانیم. س��عید شبس��تری در دیدار با اعضای 
هیأت مدیره کانون هماهنگی ش��وراهای کار اس��تان 
با اش��اره به مهم ترین اقدامات انجام ش��ده برای رفع 
مش��کلات کارگری استان بعد از استقرار دولت تدبیر 
و امید، گفت: رس��یدگی به مشکلات کارگران و رفع 
کامل آن یک��ی از اصلی ترین اولویت ها و دغدغه های 
مدیریت ارش��د اس��تان و معاونت سیاس��ی، امنیتی 

و اجتماعی اس��ت. وی افزود: از روزی که مس��ؤولیت 
خود در معاونت سیاس��ی و امنیتی استانداری را آغاز 
ک��ردم پیگیر رفع مش��کلات کارگ��ران و کارخانه ها 
بودم، حتی نخستین روز خدمت من در استانداری با 
تجمع اعتراضی کارگران شرکت ماشین آلات صنعتی 
تراکتورس��ازی مصادف بود. وی ب��ا بیان اینکه نباید 

ص��دای اعتراض کارگران از طریق تجمع به گوش ما 
برسد، ادامه داد: نقش تشکل های کارگری در چنین 
مواردی بیش از پیش احس��اس می ش��ود و از جامعه 
کارگری اس��تان می خواهیم به تشکل های کارگری 
اعتماد کرده و مشکلات شان را از این طریق به گوش 
مس��ؤولان برس��انند. وی خطاب به اعضای ش��ورای 

اسلامی کار اس��تان گفت: به جامعه کارگری استان 
بگویید مطمئن باشند ناراحتی آنان را ناراحتی خودمان 
می دانیم و حتی به قیمت آبروی مان هم ش��ده باشد 
برای رفع مشکلات آنان تلاش می کنیم. ما نسبت به 
حل مش��کلات این قشر، بی تفاوت نیستیم و از تمام 
راهکارهای قانونی برای احقاق حقوق کارگران و احیای 
جایگاه صنعت و تولید استان استفاده می کنیم، چرا که 
رسیدگی به مشکلات اقشار مختلف مردم را در درجه 

اول، وظیفه شرعی، اخلاقی و دینی خود می دانیم.

مازندران


